

(၂၇)နှစ်မြောက် ရှစ်လေးလုံးဒီမိုကရေစီ အရေးတော်ပုံနေ့ သဘောထား ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

၂၀၁၅ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၈)ရက်နေ့သည် ရဟန်းရှင်လူကျောင်းသားလူငယ်များနှင့်လူမျိုးပေါင်းစုံ ပြည်သူတရပ်လုံး၏စွမ်းပကားဖြင့် တစ်ပါတီ အာဏာရှင်စနစ်ကို စတင်တွန်းလှန်ဖြိုဖျက်နိုင်ခဲ့သည့်(၂၇)နှစ်မြောက် သမိုင်းဝင်နေ့ထူးနေ့မြတ်ဖြစ်သည်။ ရှစ်လေးလုံးဒီမိုကရေစီအရေး တော်ပုံကာလမှ ခေတ်အဆက်ဆက်တိုက်ပွဲအတွင်း အသက်၊ သွေး၊ ချွေးတို့ပေးဆပ်ကာ တိုက်ပွဲဝင်ရင်း ကျဆုံးသွားသော အာဇာနည် ရဟန်းရှင်လူ ကျောင်းသား လူငယ်၊ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံပြည်သူတရပ်လုံးနှင့် မတရားဖမ်းဆီးခံနေရသည့် အာဇာနည် သူရဲကောင်းအပေါင်း တို့ကို မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံကျောင်းသား လူငယ်များကွန်ဂရက်(SYCB)မှ ဦးညွှတ်ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။

ရှစ်လေးလုံး ဒီမိုကရေစီအရေးတော်ပုံကြီး၏ အောင်ပွဲရလဒ်အဖြစ် ၁၉၉၀ ပြည့် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို ပိုင်ဆိုင်ခဲ့သကဲ့သို့ စစ်အုပ်စု၊ စစ် အာဏာရှင်စနစ်ကို အခြေတည်ပေးခဲ့သည့် ၁၉၇၄ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့် မဆလ တစ်ပါတီ အာဏာရှင် စစ်အစိုးရတို့ကိုလည်း အောင်မြင်စွာ ဖျက်သိမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးပြဿနာများဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီရေး၊ အမျိုးသား တန်းတူရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ စစ်အာဏာရှင်စနစ် ဖျက်သိမ်းရေးတို့ကို အောင်ပွဲမဆင်နိုင်သေးပဲ လူမျိုးပေါင်းစုံ ပြည်သူတရပ်လုံးက ယနေ့ထိတိုင် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ဆက်လက် တောင်းဆိုတိုက်ပွဲဝင်နေရဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အတူ ရှစ်လေးလုံး လူထုအရေးတော်ပုံကြီး၏ တိုက်ပွဲရလဒ်အဖြစ်သော ၉၀ ခုနှစ် ရွေးကောက် ပွဲရလဒ်ကို နအဖ(ကြံ့ဖွံ့)စစ်အုပ်စုမှ ၂၀၀၈ (နာဂစ်)ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲဆိုသည်များဖြင့် အတင်းအဓမ္မအစားထိုးကာ ဒီမိုကရေစီအသွင်းကူးပြောင်းရေးဆိုသည်ကို ဟန်ပြ လုပ်ဆောင်၍ သူတို့၏ အာဏာတည်မြဲရေးကိုပဲ နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ဆက်လက် ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

စစ်တပ်အစိုးရသည် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပနှင့်နိုင်ငံတကာမှတောင်းဆိုနေသည့် အဖမ်းဆီးခံ ကျောင်းသားလူငယ်များအား ချွင်းချက်မရှိ အမြန်ဆုံး လွှတ်ပေးရေး၊ နိုင်ငံရေးပြဿနာများကိုနိုင်ငံရေးနည်းအရ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးအဖြေရှာရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးတို့ကို မလုပ်ဆောင်ပဲ အကြမ်းဖက် ဖိနှိပ် ဖမ်းဆီးဖြိုခွဲရေးနည်းလမ်းများကိုသာ ယနေ့အချိန်ထိ ဆက်လက်ကျင့်သုံးနေဆဲဖြစ်သည်။ ထို့အတူ စစ်အုပ်စု သက်ဆိုးရှည်စေသည့် ၂၀၀၈ (နာဂစ်) ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရကျင်းပမည့် ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိရေးအတွက် မသမာသောနည်းလမ်းများဖြင့် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်း ပြင်ဆင် နေခြင်း၊ အလုပ်သမား၊ လယ်သမား၊ ကျောင်းသားလူငယ်များရဲ့တောင်းဆိုမှုများကို လျစ်လျူရှုကာ အကြမ်းဖက်ဖိနှိပ် ဖြိုခွင်းခြင်း၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်း ရေးကို လိုလားသယောင်ပြောဆိုကာ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အင်အားစုတချို့ကို အင်အားသုံး ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်နေခြင်း၊ အတိုက်အခံ ဒီမိုက ရေစီအင်အားစုနှင့်တိုင်းရင်းသားအင်အားစုများအကြား နည်းမျိုးစုံဖြင့် သွေးခွဲသပ်လျှိုခြင်းများကို နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ပြုလုပ်နေဆဲဖြစ်သည်။

ယနေ့ကာလ လူမျိုးပေါင်းစုံတိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတရပ်လုံး ရင်ဆိုင်နေရသည့် အထွေထွေ နိုင်ငံရေးပြဿနာများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် အတွက် စစ်အာဏာရှင်စနစ်၊ စစ်တပ်အစိုးရသက်ဆိုးရှည်စေမည့် ၂၀၀၈ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို အပြီးတိုင်ဖျက်သိမ်းကာ ဒီမိုကရက်တစ် ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတရပ် ပေါ်ပေါက်လာအောင် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်ပေသည်။ ထို့ကြောင့် ရှစ်လေးလုံး ဒီမိုကရေစီ အရေးတော်ပုံကြီး၏ တန်ဖိုးဖြစ်သော လူမျိုးပေါင်းစုံပြည်သူအပေါင်းတို့၏ ရဲရင့်သည့် စုစည်းညီညွတ်မှုစွမ်းပကားဖြင့် မိမိတို့ မျှော်မှန်းသည့် စစ်မှန်သော ဒီမိုကရက်တစ်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်နိုင်သည်အထိ နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ဆက်လက် တိုက်ပွဲဝင်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံကျောင်းသား လူငယ်များကွန်ဂရက်၏ သဘောထားကို ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ရှစ်လေးလုံး ဒီမိုကရေစီအရေးတော်ပုံစိတ်ဓါတ်ကို ကိုင်စွဲကြ
စစ်အာဏာရှင်စနစ်မှန်သမျှကို အကုန်အစင် ဖျက်သိမ်းကြ
ဒီမိုကရေစီအရေးတော်ပုံ အောင်ရမည်**